
Hooggeachte mevrouw Van der Wal-Zeggelink,

In uw brief van 14 april 2022 geeft u aan voornemens te zijn om voor het komende jachtseizoen de 
jacht op het konijn in geheel Nederland niet te openen en de jacht op het haas in de provincies 
Limburg, Groningen en Utrecht niet te openen. 

Wij betreuren dit ten zeerste en doen hierbij een dringende oproep om uw besluit te heroverwegen. 
Jagers zijn in samenspraak met grondeigenaren prima in staat om te beoordelen of het verantwoord 
is om daadwerkelijk tot jacht over te gaan. De wet geeft de jagers ook dit vertrouwen. Sluiting van de 
jacht, ongeacht de staat van instandhouding van de betreffende soort, gaat voorbij aan het 
beoordelingsvermogen van jagers en grondeigenaren en duidt op wantrouwen jegens jagers en 
grondeigenaren. Mocht u het voornemen van de sluiting uitvoeren dan ontneemt u bovendien de 
jagers en grondeigenaren de mogelijkheid tot jacht op plaatsen waar de stand van deze soorten goed 
is. Dit is een zware en onnodige inperking van het eigendomsrecht.

Maatwerk door de beheerder is ook niet meer mogelijk bij sluiting van de jacht op een soort die 
voorkomt op de wildlijst. Als gevolg hiervan zullen er heel veel specifieke ontheffingen uitgeschreven 
moeten worden. Dit brengt zowel voor de provincies als voor de uitvoerders onnodige kosten en 
papieren rompslomp met zicht mee. 

Los van het bovenstaande zetten wij ook vraagtekens bij de gegevens die de basis vormen voor dit 
besluit. De gegevens van het haas bijvoorbeeld zijn verzameld door vogeltellers van SOVON als 
bijvangst ten tijde van vogeltellingen. Het is vanzelfsprekend dat je minder hazen telt als je als teller 
voornamelijk gefocust bent op vogels. Daarnaast vinden veel SOVON tellingen plaats in 
natuurgebieden en in mindere in het agrarische landschap. Verder is het aantal hazen dat je overdag 
waarneemt slechts een fractie van de werkelijk hazenstand. Onze ervaring is bovendien dat het haas 
juist in agrarische landschappen talrijker is dan in grote natuurgebieden. 

In ons jachtveld in Woudenberg (provincie Utrecht) ter grootte van ongeveer 200 hectare is de 
hazenstand zeer goed.  De laatste 5 jaar is er zelfs een sterke toename te zien. Ieder jaar bejagen wij 
ongeveer twee derde van het gebied middels drijfjachten. We jagen altijd maar maximaal 1 keer op 
dezelfde plek in een jaar. Gemiddeld schieten wij daar rond de 30 hazen per jaar en dat al decennia 
lang. Dit is slechts een klein deel van de totale stand. Ondanks dit afschot zien wij de afgelopen 5 jaar 
een sterke stijging van het aantal hazen. Van een ongunstige staat van instandhouding is bij ons dan 
ook totaal geen sprake en het is daarom onbegrijpelijk dat u het voornemen heeft om de jacht te 
sluiten komend seizoen. Met sluiting ontneemt u ons een prachtig stuk natuurbeleving en de 
mogelijkheid te oogsten uit de natuur en dit nuttig te gebruiken.

Ook hoeft een negatieve trend niet te betekenen dat het slecht gaat met een bepaalde soort. Als de 
stand op een bepaald moment zeer hoog is, kan het juist wenselijk zijn dat de trend een aantal jaren 
negatief is. Wij adviseren dan ook om de interpretatie van de bestaande gegevens te heroverwegen 
en eerst effectieve telmethoden te hanteren alvorens rigoureuze maatregelen te overwegen die het 
eigendomsrecht ernstig aantasten.

Hoogachtend,

J. Bloemendal en G.J.W. Bloemendal




